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Spørgsmål: 
Vil ministeren redegøre for, hvorfor regeringen via øgede NOx-afgifter bevidst vælger at 
nedlægge arbejdspladser i provinsen, jf. bl.a. udtalelser fra koncernfinansdirektør fra 
Aalborg Portland, Henning Bæk, samt adm. direktør fra Damolin A/S, Søren Klitskov i 
bl.a. Nordjyske den 23. november 2011 samt Skive Folkeblad ligeledes den 23. november 
2011?

Svar:
Regeringen har bestemt ikke et ønske om bevidst at nedlægge arbejdspladser i provinsen. 
Derimod har regeringen et ønske om mere vækst og beskæftigelse - også i udkantsområ-
derne. 

Når regeringen hæver en række afgifter, er det, fordi regeringen har et ønske om at opnå 
forbedringer af miljøet og danskernes sundhed. I den henseende er afgifter et godt redskab 
til dette, idet afgifter er omkostningseffektive. 

NOx giver anledning til regional og lokal luftforurening m.v. En forhøjelse af NOx-afgiften 
bringer således afgiften i bedre balance med den skadesomkostning, som udledning af NOx 
påfører miljø og mennesker. 

Som følge af høringsprocessen vedrørende forhøjelse af afgiften på NOx har regeringen no-
teret sig kommentarerne fra erhvervene, herunder Aalborg Portland, om manglende mulig-
heder for tilpasning af NOx-udledninger, inden afgiftsforhøjelsen træder i kraft. 

Regeringen har derfor besluttet at udskyde ikrafttrædelsen af forhøjelsen af NOx-afgiften til 
1. juli 2012 med henblik at give erhvervene mulighed for at gennemføre tilpasninger af de-
res NOx-udledninger, inden afgiften træder i kraft.

En forhøjelse af NOx-afgiften skal ses i sammenhæng med hele den foreliggende aftale om 
finanslov for 2012, som samlet set bidrager til at fremme vækst og beskæftigelse. 


